
 

      
Bestyrelsesmøde søndag den 14. maj 2023 

 
NOTAT 

  
TILSTEDEVÆRENDE 
Lene Hjorth, Ole Wiborg, Arne Jørgensen, Willy Dahl, Anne Bornø, Mette Qvist, Anders Holst og Anders 
Klüver Rasmussen. Søren Riiskjær under punkt 2. 
 
Anders Holst har haft sygeorlov fra bestyrelse og som formand. Anders Holst er vendt tilbage til 
bestyrelsesarbejdet efter sygeorlov, dog ikke på formandsposten, der fortsat varetages af Lene Hjorth. 
 
Lene Hjorth ledede mødet. 
 
AFBUD 
Jeanette Nielsen. 
 
REFERENT 
Anders Klüver Rasmussen. 
 
DAGSORDEN  
 

1. Godkendelse af dagsorden 
2. Forslag til nye vedtægter for Rørvig By og Land 
3. Generalforsamling 
4. Gensidig påtaleret for RVBL og naboerne til Møllen 
5. Status på sager og kommende sager 
6. Status for arbejde i udvalgene  
7. Status på økonomi – herunder møllerestaureringen   
8. Aktiviteter det kommende halvår 
9. Evt. 

 
1. GODKENDELSE AF DAGSORDEN  
Dagsordenen blev godkendt. 
 
2. VEDTÆGTSÆNDRINGER 
Inden mødet var der fremsendt et forsalg til nye vedtægter for RVBL til vedtagelsen på kommende 
generalforsamling. 
 
Oplægget var udarbejdet af Anders Klüver Rasmussen og Søren Riiskjær på opdrag fra 
Forretningsudvalget. 
 
De gældende vedtægter har vist sig at være for bureaukratiske og ufleksible som retningslinjer for 
bestyrelsens arbejde. Det var derfor ønsket at få forsimplet vedtægterne væsentligt. 
 
Efter gennemgang blev oplægget godkendt med enkelte rettelser og tilføjelser. Bestyrelsen vedtog at 
indstille dem til vedtagelse på kommende generalforsamlingen. 
 
3. GENERALFORSAMLING 
Generalforsamlingen nærmer sig og bestyrelsen tog hul på den almindelige planlægning. Følgende bledv 
aftalt: 
 
Parkering ved Sognegården 

• Der afholdes et større arrangement ved friskolen, hvor det forventes, at alle p-pladser er optaget.  
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• Medlemmer opfordres derfor til såvidt muligt at undgå eller mindske antallet af biler. 
• Bestyrelsen besluttede at fastholde Sognegården for generalforsamlingen, men sikre, at der vil 

kunne parkeres ved møllen, hvis der ikke er plads ved vejsiden. 
Udarbejdelse af materiale til uddeling 

• Al materiale til uddeling på generalforsamlingen samles og mangfoldiggøres af Anders K 
Rasmussen, Anders Holst og Anne Bornø 

Modtagelse ved dør  
• Willy Dahl og Anne Bornø tager sig af modtagelse og registrering 

Stemmetællere 
• Mette Q spørger mulige kandidater til denne post 

Dirigent 
• Morten Egeskov fra Geopark Odsherred er blevet spurgt og har accepteret at påtage sig 

dirigentrollen 
Forplejning 

• Der vil blive serveret kaffe og kage som de andre år. 
 
4. GENSIDIG PÅTALERET FOR RVBL OG NABOERNE TIL MØLLEN 
Sagen har været rejst på FU-møder og på tidligere bestyrelsesmøder. 
 
Det blev besluttet, at Anders Klüver Rasmussen og Ole Wiborg sammen finder en formulering, der 
tilgodeser alle parter. Det var bestyrelsens vurdering at det ville være let. 
 
5. STATUS PÅ SAGER OG KOMMENDE SAGER 
Lodshuset 
Flere brugere af havnen benytter adgangen til elektricitet via det udendørs el-stik på Lodshuset. Problemet 
opstår, når sikringerne slår fra, så skal det være muligt for havnefogedkontoret at komme ind i Lodshuset 
og skifte sikringer. Havnekontoret skal derfor have en nøgle for at få adgang til sikringsskabet.  
 
Strædet 12. Vedligeholdelsesarbejder og udbedringer 
Igennem et stykke tid har RVBL været i dialog med kommunen og holdninger til et planlagt 
udbedringsarbejde i Strædet 12 i Rørvig By. 
 
RVBL har afgivet et svar til kommunen, der gøres tilgængelig på RVBLs hjemmeside.  
 
Sagen er kompleks, idet huset ifølge en arkitektredegørelse har undergået så mange forandringer siden det 
oprindelige hus blev bygget, at der ikke er meget af det oprindelige tilbage. Ejer ønsker at nedrive og 
genopføre huset. 
 
RVBL har i sit høringssvar til kommunen givet udtryk for at foreningen billiger at ejerne gerne vil 
bibeholde det kulturhistoriske miljø selvom det vil ske ved en nyopføring af et hus, hvor de gamle 
bygningsdele praktisk taget er ikke-eksisterende i henhold til arkiktens rapport. 
 
RVBL fremfører i sit svar at alle gældende bestemmelser skal overholdes, herunder den bevarende 
lokalplan og forhold omkring SAVE registranten, at placering af bygning ikke ændres, at der ikke udvides 
med nye byggefelter, at byggeriet opføres i de oprindelige proportioner og at byggeskik og materialer 
afspejler husets kulturhistoriske værdi og udtryk. 
 
Åbent arrangement om Naturprojekter og Geopark Odsherred 
RVBL afviklede et åbent arrangement den 7. maj for medlemmer og ikke-medlemmer på Rørvig Centret. 
Det blev annonceret på diverse hjemmesider og Lene Hjorth blev interviewet i den lokale radio.  
 
Det var velbesøgt med omkring 60 deltagere og der blev under og efter mødet udtrykt stor tilfredshed med 
arrangementet. Der kom flere indmeldelser til foreningen under mødet. 
 
Hastighedsregulering 
RVBL indsendte i december 2022 et forslag til hastighedsregulering til kommunen. Sagen er stadig i 
proces i kommunen, der foretager flere trafikmålinger og subjektive skøn i den anledning.  
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RVBL holder fast i sin ende af snoren og rykker engang imellem i den. 
 
6. STATUS FOR ARBEJDE I UDVALGENE 
By og Havn 

• Der kommet et nyt medlem 
• Der er planer om at etablere en Kultursti i Rørvig. Arbejdet starter op inden generalforsamlingen.  
• Forskønnelsesprojektet er kommet i gang. Der kan godt bruges flere folk. 

 
Forretningsudvalget 
Der er startet en tættere dialog med kommunen omkring udviklingen af købmandsbutikken i Smedestræde 
og ikke mindst de tilstødende arealer. Der er aftalt et møde med kommunen i starten af juni måned. 
 
Lokalplaner 
RVBL fik optaget et indlæg i NV, hvor foreningen gav udtryk for glæden ved at politikerne er ved at 
vågne op og tage ansvaret på sig for at sikre at kommuneplan også efterlves i den administrative del af 
kommunen. 
 
Der er en fortsat dialog med byrådet om emnet, hvor Thomas Nicolaisen har rejst spørgsmål foranlediget 
af RVBLs arbejde med at sikre lokalplanlægning i kommunen. 
 
7. STATUS PÅ ØKONOMI, HERUNDER MØLLERESTAURERING 
Willy Dahl gennemgik foreningens økonomi. Der er et pres på økonomien ikke mindst fordi at RVBL som 
forening er forpligtet til at støtte møllerestaureringen økonomisk.  
 
RVBL står overfor en udfordring med at finansiere møllens drift efter mølleprojektet er færdiggjort. 
Generalforsamlingen vil blive præsenteret for et forslag til budget for driften af møllen. Budgetforslaget 
skal drøftes på mødet. 
 
8. EVENTUELT 
Der var intet under eventuelt 


